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Persbericht 

 

Neem nieuwe ontwikkelingen mee in milieuef-

fectrapport Eemshaven 
 
Er is meer onderzoek nodig naar milieueffecten van het nieuwe bestemmingsplan 

voor de Eemshaven. Dat zegt de Commissie voor de milieueffectrapportage in 

haar advies over dit (aangevulde) rapport. De gemeente Het Hogeland had de 

Commissie gevraagd de inhoud van het rapport en de aanvulling daarop te be-

oordelen. 

 

In 2019 is een nieuw bestemmingsplan voor de Eemshaven opgesteld. De milieugevol-

gen van dit plan zijn onderzocht in een milieueffectrapport. Dat is toen aan de Commis-

sie voorgelegd. De Commissie adviseerde het MER aan te vullen. Deze aanvulling is 

nu aan de Commissie voorgelegd.  

 

Er is veel informatie over milieugevolgen beschikbaar gekomen. Maar in de vijf jaar 

sinds 2019 is er ook veel veranderd, zowel in als buiten de Eemshaven. De informatie 

in het MER en de aanvulling sluit daardoor niet meer aan op de huidige ontwikkelingen, 

inzichten en wet- en regelgeving.  

 

Het bestemmingsplan is sterk gebaseerd op de Structuurvisie Eemsmond-Delfzijl uit 

2017. "Maar destijds gingen we nog uit van de bouw van zware industrie in de Eems-

haven. Nu gaat het bijvoorbeeld om het aan land brengen van stroom van windparken 

op zee. Dat zorgt voor een ander profiel van de Eemshaven én andere potentiële knel-

punten qua milieu. Je moet daarom de aannames en conclusies van het MER uit 2019 

opnieuw tegen het licht houden." Aldus Kees Slingerland, plaatsvervangend voorzitter 

van de Commissie.  

 

Een ander voorbeeld is de toegenomen nadruk op gezondheidseffecten, bijvoorbeeld 

door geluid. De Commissie vindt (evenals in 2019) dat ook gekeken moet worden of het 

wel nodig is om de geluidscontouren helemaal 'op te vullen'. Die contouren zijn in 1993 

vastgesteld. Maar de Eemshaven blijkt stiller dan destijds werd verwacht. Deels doordat 

er nog veel vrije kavels zijn, maar mogelijk ook omdat moderne bedrijven stiller zijn. Kijk 

daarom of een invulling met minder geluidsoverlast voor de omgeving mogelijk is, advi-

seert de Commissie.   

 

Ook de gevolgen van meer industrie voor de natuur in de Waddenzee blijft een knelpunt. 

Lozingen van koelwater, uitstoot van chemische stoffen en een toename van stikstof-

depositie zetten de natuur verder onder druk. Dit terwijl er al een grote verbeteropgave 

ligt. Dat geldt trouwens niet alleen voor de industrie in de Eemshaven, maar ook voor 

het nieuwe geplande bedrijventerrein Oostpolder en voor bedrijventerrein Oosterhorn 

in Delfzijl en voor ander gebruik van de Waddenzee zoals recreatie, visserij en scheeps-

verkeer. De Commissie beveelt daarom ook aan om parallel aan het bestemmingsplan 

een actueel en integraal gebiedsprogramma op te stellen, ter vervanging van de Struc-

tuurvisie Eemsmond-Delfzijl uit 2017. De milieueffecten van de verschillende ontwikke-

lingen kunnen dan in samenhang worden afgewogen. 

 

Gemeente het Hogeland heeft aangegeven opnieuw een aanvulling op het MER te wil-

len opstellen.  

https://www.commissiemer.nl/adviezen/2781
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De onafhankelijke Commissie mer is bij wet ingesteld en adviseert over de inhoud en de kwaliteit van milieu-

effectrapporten. Zij stelt voor ieder project een werkgroep samen van onafhankelijke deskundigen. De Com-

missie schrijft geen milieueffectrapporten, dat doet de initiatiefnemer. Het bevoegd gezag - in dit geval ge-

meente Het Hogeland- besluit over het project. Zie ook www.commissiemer.nl. 

http://www.commissiemer.nl/

